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Referat af afdelingsbestyrelsesmødet den 30. oktober 2018 
 
På mødet deltog: 
Torben Andersen (TAN), Birthe Rasmussen (BIR), Henrik Hansen (HHA), Michael Tang Pedersen 
(MTP), Birgit Borre (BBO), Allan Olsson (ASO) og Preben Mac (MAC). 
 
Afbud fra: 
Kim Vesselgaard (KIV) og Jens Basballe (JEB). 
 
Møder i 2018: 
Afdelingsmøde Tirsdag 13. november 2018 18.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 13. november 2018 Efter afd. mødet 
Best.middag Lørdag 17. november 2018 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 4. december 2018 17.00 
Styregruppemøde Tirsdag 11. december 2018 16.30 
 

Dagsorden. 
1. Besigtigelse af Rosenhaven, området ved affaldssug og selskabslokalerne. 
2. Åbent Hus. 
3. Valg af referent. 
4. Godkendelse af dagsorden. 
5. Diverse småsager. 
6. Godkendelse af referat af møde den 2. oktober 2018. 
7. Opfølgning på referat af møde den 2. oktober 2018. 
8. Nyt fra ejendomslederen 
9. Helhedsplanen, seneste nyt, gennemgang af seneste byggemødereferat mv. 
10. Prioritering af forbedringer og vedligeholdelsesarbejder, som der bl.a. ikke var 

økonomi til i helhedsplanen. 
11. Regnskab 2017/18. 
12. Afdelingsmøde den 13. november 2018. indkomne forslag mv. 
13. Meddelelser fra formanden. 
14. Henvendelse fra beboerne, herunder henvendelse om gardiner og rækværk ved 

indgang til reception. 
15. Indgående og udgående post. 
16. Indkomne forslag. 
17. Eventuelt. 

 
Ad. 1 
Bliver behandlet under punkt 10. 
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Ad. 2 
Der deltog 8 beboere til Åbent Hus. 
 
Åbent Hus er tænkt som en mulighed for, at beboere kan komme med gode forslag, der er til gavn 
for beboerne, og som kan gøre Sorgenfrivang II til et bedre sted at bo. 
 
Spørgsmål om driften skal ikke behandles på Åbent Hus, men skal rettes til ejendomskontoret. 
 
Mulighed for gratisblad, BT Metro, i receptionen undersøges af ASO. 
 
Ønske om at informationsmateriale til beboerne også skal udarbejdes på andre sprog end dansk. 
Bestyrelsen ønsker kun at informere på dansk, idet bestyrelsen vurdere, at beboerne godt kan 
forstå informationer på dansk. 
 
Loppemarkedet forløb meget fint, og det var meget hyggeligt. Forslag om at det kan gentages. 
Bestyrelsen besluttede, at selskabslokalerne i fremtiden kan lånes til loppemarkeder. 
 
Ønske om bedre muligheder for at kunne lægge genbrugsting i affaldshusene. Ejendomskontoret 
undersøger problemet. 
 
Ønske om arrangementer for beboere hvor man f.eks. en gang om måneden mødtes for at spise 
og hygge sig, uden alkoholiske drikke. Bestyrelsen vil gerne støtte op, hvis beboere tager initiativ 
til socialt samvær f.eks. fællesspisning hvor alle beboere kan deltage, og hvor man kan spise og 
drikke det, man har lyst til.  
 
Ønske om at få opfølgning på mødet i foråret om resultatet af helhedsplanen, ventilation mv. 
Bestyrelsen spørger DAB om status. 
 
Forslag om at der ikke etableres nyttehaver igen. Dette kan bestyrelsen ikke støtte. 
 
Ønske om erstatning for udgifter til maling af lejligheder i 261 i forbindelse med renoveringen. DAB 
spørges. 
 
Ønske om kompensation i forbindelse med udgifter i forbindelse med renoveringen. Bestyrelsen 
kan ikke støtte dette, idet man skal være opmærksomt på, at alle har haft udgifter i forbindelse 
med renoveringen, og det er kun beboerne selv, som skal betale. DAB eller andre dækker ikke 
nogle udgifter. 
 
Ønske om hvid film på vinduerne i elevatorskakten. Bestyrelsen kan ikke støtte dette. 
 
Bestyrelsen vil opfordre beboerne til ikke at svine ved affaldsskakterne på reposerne.   
Ejendomskontoret har ikke ressourcer til at udsende materialet om god opførsel hver andet år.  
 
Ad. 3 
Mac blev valgt som referent. 
 
Ad. 4 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad. 5  
Ventilationen på reposerne hyler under specielle vindforhold. ASO taler med DABs rådgivere. 
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Bestyrelsen skal gøre opmærksomt på, at affaldshusene ikke må anvendes til dagrenovation. 
 
Mac foreslog, at der købes en ny løvsuger, der ikke larmer meget, da støjen fra den eksisterende 
løvsuger er voldsom og går gennem marv og ben.  
 
BBO forslog, at den eksisterende løvsuger anvendes, men at den kun kører på halv kraft, fordi det 
er en unødvendig udgift, da den kun bruges få dage om året. 
 
Bestyrelsen besluttede at anvende den eksisterende løvsuger på halv kraft. 
 
ASO undersøger om der kan gøres noget ved afløbsforholdene ved handicapparkeringspladsen 
ved 259. 
 
Ad. 6  
Referat fra møde den 2. oktober 2018 blev godkendt. 
 
Ad. 7 
Referatet blev gennemgået. 
 
Informationer, som bringes på infotavlerne og opsættes i skabe ved elevatorerne, ligger nu også 
på disken ved ejendomskontoret. 
 
Der er opsat spande med sand foran hver indgang til bebyggelsen til brug for cigaretskodder og 
lignende. Alle rygere opfordres til at bruge spanden og ikke smide skodder på jorden. 
 
Renovering af legepladsen forventes stadig afsluttet til oktober/november. 
 
Nye affaldskuber opsættes snarest. Pap, papir, glas, plast, batterier, lysrør og pærer, kattegrus, 
farligt affald (maling mv.) og metal skal i fremtiden kildesorteres. 
 
Ad. 8  
E-syn er startet den 15. oktober 2018.  
 
Sugekasse i affaldssuget skal udskiftes snarest. 
 
Der arbejdes med det nye CTS-system i varmecentralen. 
 
Indflytning i 249 begynder den 15. november 2018.  
 
Affaldssug mellem 259 og 261 har været forstoppet på grund af, at en beboer har smidt aviser og 
pizzabakker i affaldsskakten. Det har givet en ekstraudgift på 15.000 kr. Alle beboere opfordres til 
kun at smide affaldsposer med dagrenovation i affaldsskakten. 
 
Driften har gennemgået børnehaven og nogle vinduer skal skiftet. Tages op på styregruppemødet. 
 
Ad. 9  
Afdelingsbestyrelsen har de sidste 2 måneder forsøgt at få DAB og DABs rådgivere til at få NCC til 
at færdiggøre arbejdet med p-pladserne ved blok B. 
 
Dette er indtil videre ikke lykkedes. 
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Bestyrelsen vurderer, at de manglende p-pladser er til stor gene for beboerne, og bestyrelsen 
finder det helt uacceptabelt, at p-pladserne ikke er blevet overdraget for længst. 
 
Vinduerne på repos 255, 5 har stået åbent i over en uge. Det har betydet, at hele opgangen 255 
blev meget kold, da det var nattefrost og en kraftig østenvind stod direkte ind i opgangen. 
Derudover blev der fyret for fuglene, da radiatorerne er åbne, og det har regnet og sneet ind af de 
åbne vinduer. 
 
Bestyrelsen anmodede DAB om at de skulle gøre noget for at få vinduerne lukket. 
Det ønskede DAB ikke, men henviste til ejendomskontoret selv om det ikke har noget med 
ejendomskontoret at gøre. Dette finder bestyrelsen helt uacceptabelt og vil tage emnet op på 
næste styregruppemøde. 
 
Byggemødereferat nr. 175 blev gennemgået. 
 
Ad. 10 
Bestyrelsen arbejder med følgende punkter: 
 

• Rosenhaven 

• Området ved affaldssuget 

• Selskabslokaler 

• Kældergange 

• P-pladser 

• Nyttehaver 

• Langtidshenlæggelser 

• Garageanlæg 

• Forbedring og vedligeholdelsesarbejder 

• Legeplads mellem 249 og 253 
 
Bestyrelsen skal vurdere hvad der skal laves, hvad det koster, og hvornår det skal laves. 
 
Bestyrelsen besigtigede Rosenhaven. Følgende forslag blev nævnt: 
 

• Rosenhaven etableres med græs, blomsterbed og bænke 

• Rosenhaven etableres med stier, hække, bænke og græs 

• Der opsættes en form for belysning i Rosenhaven  

• Udnytte eksisterende rum til f.eks. salg af is eller andet. 
 
Næste bestyrelsesmøde begynder kl 16.30 hvor området ved affaldssuget og selskabslokalerne 
besigtiges. 
 
Ad. 11 
Udkast til urevideret regnskabet var udsendt inden mødet. Der forventes et lille overskud.  
 
Ad. 12 
Afdelingsbestyrelsen stiller forslag om: 
 

• Mulighed for at leje 2 garagerer 

• Etablering af flere p-pladser langs Kirkestien 

• Forbud mod brug af skumtapet 
 



Afdelingsbestyrelsen 

Sorgenfrivang II 

5 
Referat fra afdelingsbestyrelsesmøde den 30. oktober 2018 

Derudover er der indkommet et beboerforslag om afkalkning af brugsvandet. 
 
Ad. 13  
Bestyrelsen har fået brev fra Bygningskulturforeningen, som var meget glad for arrangementet den 
1. oktober 2018, hvor beboere viste deres lejligheder frem. 
 
Det er bestyrelsens vurdering, at arrangementet gav et meget godt indtryk af Sorgenfrivang 2. 
Bestyrelsen takker beboerne, der viste deres lejligheder frem. 
 
Ad. 14 
Bestyrelsen har fået henvendelse vedrørende rækværk ved indgangen til receptionen, om 
rullegardiner og om loppemarked. 
 
Ad. 15 
Intet 
 
Ad. 16 
Intet 
 
Ad. 17 
Intet 
 
Mødet sluttede kl. 21.05 
 
Mac 


